
Inventarisatie Technische vragen Begroting 2021

Vraagnr. Pagina Programma/ onderwerp Fractie Vraag Antwoord
1 13 0 / Datagedreven 

samenleving, snel internet / 

Betere dienstverlening

SGP Interpreteren we het juist dat er staat dat we kunnen verwachten dat de 

klanttevredenheid van 6,5 naar 8,0 in 2022 stijgt zonder extra 

middelen?

Onze ambitie voor een goede dienstverlening (de acht) hebben we in het 

Programmaplan Dienstverlening (feb. 2020) concreet en realistisch 

gemaakt en vertaald naar inwonergedreven dienstverlening. De 

projecten die bijdragen aan de verbetering van onze dienstverlening 

waren al gebudgetteerd en o.a. opgenomen in de meerjarenbegroting 

(o.a. dienstverlening op maat). Daar waar we extra tijdelijke capaciteit 

inzetten voor dit doel, wordt zoveel mogelijk gezocht naar interne 

oplossingen en gebruik gemaakt van bestaande budgetten. 

2 13 0 / Datagedreven 

samenleving, snel internet / 

Snellere procedures en 

doorlooptijden

SGP In 2021 gaan we aan de slag met enkele/twee processen. Doel is dat in 

2022 (alle?) procedures en doorlooptijden 20% sneller zijn. 

Interpreteren we het juist dat de rest inmiddels 20% versneld is?

Waar het toegevoegde waarde heeft voor onze inwoners worden (delen 

van) procedures en processen digitaler, toegankelijker en daarmee 

sneller. De genoemde voorbeelden zijn niet limitatief en zijn ook niet de 

laatste processen die worden opgepakt. Denk ook aan processen als 

vermissing reisdocumenten, gehandicaptenparkeerplaats, proces 

begraven.

3 26 3 / Economie / 

Ontwikkelingen

SGP In hoeverre heeft Covid-19 invloed op het aantal detaillisten en 

bedrijven?

Tot nu toe is de invloed van Covid-19 op het aantal detaillisten en 

bedrijven beperkt. Dit neemt niet weg dat het een onzekere tijd is en 

blijft. Het is daarbij op dit moment lastig in te schatten wat de invloed van 

toekomstige ontwikkelingen, hernieuwde maatregelen en een aangepast 

steunpakket (per 1 oktober) is op het aantal detaillisten en bedrijven. Het 

gaat daarbij niet enkel om het aantal faillissementen (1 in het eerste en 

tweede kwartaal van 2020, CBS) maar ook om het aantal nieuwe 

bedrijven wat mogelijk afneemt. 

4 26 3 / Economie / 

Ontwikkelingen

SGP Hoeveel bedrijven maken gebruik van de steunmaatregelen van het 

kabinet?

Tijdelijke overbruggingsregeling zelfstandig ondernemers (Tozo): Het 

aantal Tozo-aanvragen is 822 door 674 aanvragers. Dit gaat om Tozo 1 

en Tozo 2 (opgave 24 september 2020).                                        

Tijdelijke Noodmaatregel Overbrugging Werkgelegenheid (NOW): vanaf 

de start van NOW1 (6 april) tot 5 juli zijn er 333 regelingen toegekend in 

Krimpenerwaard. Vanaf de start van NOW2 (6 juli) tot de meest actuele 

stand (4 september) zijn er 124 regelingen toegekend in 

Krimpenerwaard.                                                           Tegemoetkoming 

Vaste Lasten (TVL): van de TVL zijn geen lokale en/of regionale 

gegevens beschikbaar. 28 juli jl. gaf de Rijksdienst voor Ondernemend 

Nederland (RVO) aan dat er ruim 21.800 aanvragen zijn gedaan. 

5 26 3 / Economie / 

Ontwikkelingen

SGP Is aan te geven of sprake is van daling werkgelegenheid? Zo ja, in 

welke mate?

In het algemeen is de werkgelegenheid gedaald. Waar vorig jaar de 

regionale arbeidsmarkt ‘’krap’’ was, wordt die nu door het UWV 

aangeduid als ‘’gemiddeld’’. Dit betekent dat de vraag en het aanbod min 

of meer gelijk zijn. Daarbij zijn er grote verschillen tussen 

beroepsklassen. Exacte aantallen over het aantal vacatures per lokale 

beroepsgroep zijn niet bekend. 

6 45 6 / 682 Geëscaleerde zorg 18- SGP De lasten nemen met meer dan 1mio toe. Op pag. 110 is toegelicht dat 

dit veroorzaakt wordt door een hogere bijdrage aan een GR. Kan dit 

nader toegelicht worden?

Op pag 110 is toegelicht dat dit veroorzaakt wordt door hogere bijdrage 

Gemeenschappelijke regeling en prijsindexatie. De hogere bijdrage 

Gemeenschappelijke regeling betreft echter maar 140.000. Het 

merendeel betreft prijsindexatie maatwerkvoorzieningen binnen 

geescaleerde zorg (351.000), prijs/volumestijging voogdij 18+ (301.000 

integratieuitkering meicirculaire 2020), verbeteragenda 

Jeugdbescherming West (155.000), ambulantisering WvGGZ (66.000) 

en diverse kleinere mutaties (42.000).

7 48 7 / Psychische gezondheid SGP Is de GGD-gezondheidsmonitor al in HM gestart? De cijfers van de gezondheidsmonitor Jeugd zijn verschenen in juli 2020 

en zijn waar relevant meegenomen in het Uitvoeingsprogramma 

Gezondheid. De cijfers zijn terug te vinden in het dashboard van de GGD 

www.eengezonderhollandsmidden.nl De GGD Gezondheidsmonitor 2020 

(voorheen Gezondheidsmonitor Volwassenen en Ouderen) is gestart. De 

eerste resultaten worden in september 2021 verwacht. 

8 51, 120 7 / Circulaire economie SGP Circulair ambachtscentrum. Wanneer komt er een procesvoorstel naar 

de Raad om kaders mee te geven?

In 2021 nemen wij de Raad mee in mogelijke processtappen

9 51 7 / Circulaire economie / 

Meer hergebruik grondstoffen 

door ketenvorming

SGP Doel is dat in 2022 minimaal 8 bedrijven hieraan meewerken. De 

nulmeting gaf een 0 aan. In 2021 wordt er een pilot uitgevoerd. 

Interpreteren we het juist dat in 2 jaar tijd de samenwerking met 8 

bedrijven wordt gerealiseerd en wel zonder extra middelen?

De ambitie van de gemeente is om in de komende twee jaar vier maal 

twee bedrijven te inspireren om afval van de een in te zetten als 

grondstof voor de ander.  De rol van de gemeente is afgebakend tot het 

in kaart brengen van mogelijkheden en te faciliteren door het bij elkaar 

brengen van partijen.  

10 68 A / Lokale heffingen / 

Afvalstoffenheffing

SGP Hoe verhoudt zich de stijging tot het aangenomen Amendement A19-

76?

Het amendement heeft geleid tot de tarieven 2020. Voor 2021 wordt 

voorgesteld het vaste tarief te verhogen met 6% en de variabele tarieven 

met circa 3,5%. De gerealiseerde besparingen zitten met name aan de 

variabele kant. Daarbij geldt nog steeds dat je het totaalbedrag kan 

beinvloeden door goed afval te scheiden.

11 69 A / Lokale heffingen / 

Lijkbezorgingsrechten

SGP Het voorstel is om de tarieven (m.u.v. verlenen van rechten) worden 

verhoogd met 5,5+12,8=18,3%. Graag ontvangen een gedetailleerd 

inzicht in alle kosten die gedekt worden uit de lijkbezorgingsrechten, 

zowel over de afgelopen als komende jaren.

Zie bijlage inzicht lijkbezorgingsrechten.

12 71 A / Lokale heffingen / Leges SGP Alle dekkingspercentages van leges stijgen tov 2020, terwijl die van 

Horeca en Evenementen/markten sterk dalen. Graag toelichting.

De toename van de loonkosten op deze taakvelden is meer dan de 

inflatie op de inkomsten waardoor de kostendekkendheid afneemt. 

Loonkosten zijn de grootste kostenpost bij deze onderdelen. Een kleine 

mutatie van bijvoorbeeld € 20.000,- van het ene naar het het andere 

taakveld heeft meteen gevolgen voor de kostendekkendheid. Het 

volgende jaar zou dit bijvoorbeeld weer andersom kunnen zijn. Dit zou 

als gevolg hebben dat er enorme fluctuaties ontstaan in de tarieven.. Ze 

worden daarom alleen net als de rest met 1,8% geindexeerd.    Dit alles 

heeft als gevolg dat Horeca van 4,7 naar 3,6% kostendekkendheid gaat 

en evenementen en markten van 4,6 naar 3%. Daarbij komt ook dat de 

inkomsten bij evenementen en markten iets afgenomen is. 

13 75 B / Weerstandsvermogen SGP In de jaarrekening 2019 was de algemene reserve nog ca 15mio en in 

deze begroting ca 6mio. Kunt u deze daling toelichten?

De oorzaak van deze afname heeft te maken met besluiten die uw raad 

in verschillende raadsvergaderingen heeft genomen waaronder ook de 

begroting 2020, jaarrekening 2019 en 1e tussentijdse rapportage 2020. 

Een aantal voorbeelden hiervan zijn: project uitvoering fietspad F441 € 

490.000, cofinanciering vernieuwing en gebiedsgericht werken (regio 

project) € 550.000 en resultaat 1e tussentijdse rapportage 2020 € 

2.124.000 

14 76 B / Weerstandsvermogen SGP In de tabel met de top-risico staat SD/SZ bovenaan met ca 4,4mio. Hoe 

is dit bedrag opgebouwd?

In de begroting 2021 is er voor gekozen om een aantal risico's gericht op 

Wmo, Jeugd en Participatiewet, die voorheen apart werden 

weergegeven, te bundelen tot één risico. Hieronder de opbouw:

15 78 B / Weerstandsvermogen / 

Steinsedijk

SGP Is er al voortgang in de onderhandeling over de volledige compensatie 

voor de overdracht van dit dijklichaam?

Momenteel worden op bestuurlijk niveau gesprekken gevoerd met 

provincie en het Hoogheemraadschap van Rijnland. Vooralsnog is er 

geen zicht op een vollegdige compensatie.

Discrepantie tussen algemene uitkering en uitgaven Jeugd en Wmo (volumegroei+tariefsgroei) door open 
einde regeling

3.112.000,00€            

De uitkeringskosten ingevolge de Participatiewet kunnen niet opgevangen worden binnen het door het rijk 
beschikbare budget

455.000,00€               

Risico op het niet kunnen verrekenen van voorschotten aan zorgleveranciers 405.000,00€               
Verlaging eigen bijdrage binnen Wmo heeft een aanzuigende werking op de maatwerkvoorzieningen 315.000,00€               
Niet tijdige signalering ondersteuningsbehoefte inwoners 105.000,00€               
Totaal 4.392.000,00€            



16 83 C / Onderhoud 

kapitaalgoederen

SGP De exploitatielasten voor het onderhoud van gebouwen daalt in 2024 

met 100K. Kunt u deze daling toelichten?

Dit is een gevolg van de verwerking van de door uw raad geaccordeerde 

dekkingsmogelijkheid "huisvesting gemeentewerven naar één locatie".

17 84 C / Onderhoud 

kapitaalgoederen

SGP Er lijkt niet te worden gestort in de voorziening riolering. Is dat juist?

Daarnaast de vraag hoe de exploitatielasten van 1,3K in de tabel op 

pag. 84 zich verhoudt tot de genoemde kosten van 6,6K in de tabel op 

pag. 68.

Dat is juist.                                                                                                                                                                          

De tabel op blz. 84 geeft alleen de onderhoudsbudgetten weer. Het 

overzicht op blz. 68 geeft de totale kosten weer die door het tarief worden 

gedekt. Hierin zitten ook de kapitaallasten (ca. 2,4 miljoen) en de directe 

loonkosten plus overhead (ca.1,7 miljoen).

18 100 G / Grondbeleid / Afgesloten 

complexen

SGP Op pag. 99 staat dat TH2 afgesloten wordt in 2021. Is deze vergeten 

onder 5.5 of moet dit anders gelezen worden?

Het klopt dat Thiendhoek II een van de complexen is die in 2021 wordt 

afgesloten. 

19 6 algemeen CDA Staat de provincie ook nu weer toe om de 'incidentele' bedragen voor 

jeugdhulp in de meerjarenreeks tot en met 2024 op te nemen?

Ja, dat is weer toegestaan. Uit de septembercirculaire 2020 blijkt dat we 

ook voor 2022 nog een incidentele bijdrage ontvangen van 

€ 727.000. Dit bedrag zouden we ook mogen ramen voor 2023 en 2024, 

hoewel het onzeker is of we het geld dan ook daadwerkelijk gaan 

ontvangen. Om die reden en om inzichtelijk te maken wat het feitelijke 

tekort op Jeugdzorg is, hebben we deze fictieve uitkering niet geraamd.

20 42 instellen innovatiefonds 

sociaal domein

CDA Waarom mogen alleen deelnemers aan het preventieteam een beroep 

op dit fonds doen?

Er kunnen altijd nieuwe partners aanhaken op de samenwerking binnen 

het preventieteam en hiermee door het indienen van een businesscase 

ook een beroep doen op het innovatiefonds. 

21 42 instellen innovatiefonds 

sociaal domein

CDA Zijn er andere gemeenten waar dit idee al is uitgerold? Zo ja, wat zijn 

daar de (eerste) resultaten?

Verschillende gemeenten investeren in preventie binnen het sociaal 

domein. De gemeente Twenterand is in 2020 gestart met een 

innovatiefonds voor vraagstukken binnen het sociaal domein, resultaten 

zijn ons nog niet bekend maar zullen worden nagegaan.

22 53 milieubeheer CDA Op milieubeheer wordt in de jaren 2022 e.v. circa 3 ton bezuinigd, ten 

opzichte van 2021. Hoe wordt deze uitgavenvermindering bereikt?

Ieder jaar worden in de begroting incidentele posten opgenomen, 

zo ook voor milieubeheer. Eventuele incidentele posten voor 2022 

worden niet eerder dan in 2021 voorgesteld en mogelijk meegenomen in 

de kadernota 2022.  

23 61 indicatoren CDA De formatie en de bezetting blijven gelijk.De externe inhuur daalt. Toch 

stijgen de apparaatskosten en overhead. Hoe kan dit?

Hiervoor zijn verschillende (technische) oorzaaken aan te wijzen. Ten 

eerste bestaat overhead, en daarmee ook de apparaatskosten, uit meer 

dan alleen personele lasten. In die andere lasten kan ook sprake zijn van 

een toename van de lasten. Ten tweede stijgt ons inwoneraantal 

procentueel (+ ca. 0,5%) minder hard dan de inflatie en de personele 

lasten. Hierdoor stijgen de bedragen per inwoner. Tenslotte is het 

begrotingstotaal in 2021 lager dan in 2020, Hierdoor stijgt het % 

overhead.

24 6-7 leeswijzer christenUn

ie

Er staat een forse meeropbrengst in 2024 bij Opbrengst 

belastingen/leges (794k tov 298 in 2023) Waaruit bestaat deze 

inschatting?

De toename betreft voornamelijk de inkomsten rioolheffing. We 

verwachten een forse toename bij de kapitaallasten riool de komende 

jaren. Dat betekent ook dat de inkomsten in de begroting zullen moeten 

stijgen omdat dit geen effect mag hebben op het saldo. In voorgaande 

jaren namen we dan een deel aan extra inkomsten (is tariefsstijging) en 

een deel als extra onttrekking uit de voorziening op in de begroting. Bij 

deze begroting is er besloten om alleen de inkomsten te verhogen en de 

onttrekking neutraal te houden. Uiteraard is dit alles nog fictief omdat de 

tarieven door de raad worden vastgesteld. Maar dat de tarieven naar 

verwachting zullen stijgen wordt nu meer zichtbaar gemaakt. 

25 7 CAO-onderhandelingen christenUn

ie

Zijn er inmiddels resultaten van de CAO onderhandeling bekend? Zo 

nee, wanneer verwacht u deze? Zo ja, wat is het effect hiervan op de 

begroting?

De onderhandelingen over een nieuwe CAO voor 2021 starten op 1 

november aanstaande. De inzet van  werkgeverszijde is bekend, die van 

de vakorganisaties (nog) niet. In de begroting is ingeschat dat de lonen 

1,5% stijgen en is rekening gehouden met een hogere pensioenpremie 

van 2,5%.    

26 Algemeen Standpunt Provincie christenUn

ie

Tijdens de kadernota is een motie aangenomen dat de begroting moet 

voldoen aan de voorwaarden van Financieel toezicht, gesteld door de 

Provincie. Voldoet de begroting aan deze voorwaarden? Of zijn er nog 

risico's dat de Provincie komt tot preventief toezicht?

Uit gesprekken en correspondentie met onze toezichthouder en de 

gedeputeerde komt naar voren dat wij niet op één lijn zitten ten aanzien 

van het structureel sluitend zijn van onze meerjarenbegroting 2021. Wij 

stellen ons op het standpunt dat het op dit moment nog niet mogelijk is 

om een concrete en reële raming op te nemen voor de mogelijke 

lastenstijging binnen het sociaal domein. Daarom hebben wij er bewust 

voor gekozen om dit als risico te benoemen en hiervoor middelen te 

alloceren in de reserve Weerstandsvermogen. De provincie is van 

mening dat het opnemen van de gehele inschatting lastenstijging sociaal 

domein als risico in de paragraaf weerstandsvermogen geen recht doet 

aan het criterium reële raming en vindt dat het in de budgetten verwerkt 

moet worden. Dus ja, het risico dat de provincie tot preventie toezicht 

komt, is aanwezig.

27 68 Afvalstoffenheffing christenUn

ie

Kunt u inzicht geven wat door een gemiddeld gezinshuishouden in 2019-

2020-2021 aan afvalstoffen wordt betaald? 

Een meerpersoonshuishouden met een container van 240 liter die 10x 

per jaar geleegd wordt, betaalt € 222,00 (2019), € 275,55 (2020) en € 

289,35 (2021). Dit is inclusief het vaste tarief.

28 69 Lijkbezorgingsrechten christenUn

ie

Kunt u inzicht geven wat er in de ons omringende gemeenten moet 

worden betaald aan lijkbezorgingsrechten?

Zie bijgevoegde benchmark

29 109 salariskosten christenUn

ie

Wat is de reden van de verschuiving van salarislasten bij veel 

programma’s. Kennelijk is dit niet eenmalig (door bv een 

stelselwijziging), in voorgaande begrotingen kwam dit ook voor. Wat 

zijn de totaalverschillen op de lonen/salarissen tussen B2021 en 

B2020?

Op grond van de regelgeving moeten we de salarislasten toerekenen aan 

de taakvelden. Hiertoe wordt ieder jaar voor het opstellen van de 

begroting uitvraag gedaan bij afdelingen om aan te geven aan welke 

taakvelden de betreffende medewerkers het komende jaar hun tijd 

besteden. Afhankelijk van verwachte ontwikkelingen kan er sprake zijn 

van verschillen tussen de begrotingsjaren.

Totale geraamde loonkosten 2020 (na wijziging): € 30,4 miljoen

Totaal loonkosten 2021: € 31,6 miljoen 
(Let op: dit betreft alleen de lastenkant)

30 12 Veiligheid christenUn

ie

  De BOSA is aangevraagd bij ministerie van VWS. Wanneer is bekend 

of deze subsidie toegekend wordt? Is hiermee rekening gehouden in de 

begroting en om welk bedrag?

De BOSA uitkering loopt buiten de gemeente om en wordt rechtstreeks 

door de stichtingen en verenigingen ingediend. De hoogte hiervan is ons 

niet bekend en wordt ook niet verwerkt in de gemeentelijke begroting

31 19 Veiligheid christenUn

ie

Er komen steeds meer middelen, zowel juridisch als 

financieel…..Welke middelen zijn dit en wat zijn de verwachte 

resultaten?

Om tot een goede bestuurlijke aanpak van ondermijning te komen is 

gereedschap nodig, o.a. de wijziging van de APV, aanpassing beleidslijn 

13b Opiumwet zijn daar voorbeelden van. Financiele middelen komen uit 

incidentele gelden van het Rijk, waardoor voorlopig bijv. het werk van het 

regionale bestuurlijk ondersteuningsteam(BOT) kan worden voortgezet. 

Wij verwchten hierdoor de komende jaren jaren ondermijning beter in 

beeld te krijgen en de aanpak te intensiveren.                             

32 23 Verkeer/vervoer/Waterstaat christenUn

ie

Het smart-doel mbt bereikbaarheid van en naar Krimpenerwaard: in de 

meerjaren begroting wordt 2025 genoemd als richtjaar, in tusentijdse 

rapportage 2022. Welke is juist, ik neem aan 2022. Hoe is dat te 

meten?

De juiste datum is 2025 en niet 2022. De verbeteringen zijn vooralsnog 

alleen kwalitatief meetbaar in de vorm van vorderingen van de 

voorbereiding en uitvoering van de Korte Termijn Algera.

33 25

Verkeer/vervoer/Waterstaat

christenUn

ie

 Er wordt 326k onttrokken uit de reserves. Op blz. 125/126 is dat € 

376k. Waar is het verschil van 50k?

In de de tabel op bladzijde 125 is dit ook € 326.000. Echter bij de 

toelichting had het volgende moeten staan: We onttrekken structureel € 

126.000 aan de reserve kapitaallasten ter dekking van de lasten in 

verband met (onderhouds)investeringen van verkeer, vervoer en 

waterstaat. In 2021 onttrekken we incidenteel een bedrag van € 200.000 

aan de algemene reserve vrij vermogen. Dit voor dekking van inzet 

collegeprogramma en het uitvoeringsplan verkeersveiligheid



34 109 Verkeer/vervoer/Waterstaat christenUn

ie

€ 500k ombuiging IBOR. Graag iets meer toelichten wat u hier voor 

mogelijkheden ziet en welke consequenties dit heeft

Als we de staat van de riolering leidend maken bij het prioriteren van 

integrale projecten heeft dit effect op de IBOR voorziening. 

Nader onderzoek wijst uit dat een verschuiving in kostenverdeling van 

grote integrale onderhoudsprojecten (conform vastgesteld beleid) leidt tot 

een lagere kapitaalbehoefte tlv van de voorziening IBOR (lagere 

onttrekking).

Met als gevolg dat de structurele storting in de voorziening IBOR naar 

beneden bijgesteld kan worden. 

Ook zien we op grond van de ervaring de afgelopen jaren dat de 

werkelijke levensduur langer is dan de economische levensduur. 

Op grond van de eerste analyses is 0,5 mln realistisch en haalbaar. 

Verder onderzoek is nodig om de levensduur verlenging in de 

samenhang op integrale projecten door te rekenen. 

Actualisatie van het vastgesteld beheerplan IBOR en het vastgesteld 

vGRP is voorwaardelijk hierbij.

35 30 - 126 Economie christenUn

ie

Sluit de mutatie van de reserve op blz 30 wel aan met de uitleg op blz 

126?

De toelichting aan de lastenkant op bladzijde 126 sluit aan met de 

mutaties op bladzijde 30. De toelichting op batenkant op bladzijde 126 

had het volgende moeten zijn: We onttrekken in 2021 en 2022 

incidenteel € 85.000 en € 114.000 aan de reserve proeftuin voor de 

uitvoering van projecten om stappen te maken naar adaptieve landbouw 

passend bij de Krimpenerwaard en in 2021 incidenteel € 140.000 uit de 

algemene reserve vrij vermogen voor leerwerktraject en Poort van de 

Krimpenerwaard.

36 59 Volkshuisvesting christenUn

ie

Er zitten grote verschillen in de bedragen bij de grondexploitatie. Kunt u 

iets meer toelichting geven over deze bedragen?

De verschillen de jaarlijkse geraamde cashflow hebben te maken heeft te 

maken verschuivingen in geraamde uitgaven en inkomsten. Deze 

verschuivingen hebben geen of beperkt effect op de uiteindelijke 

winstprognoses.

37 138 Gemeenschappelijke 

rekeningen

christenUn

ie

Waterbos Bergambacht BV. : als enige verbonden partij nog geen 

jaarrekening 2019 ingeleverd met een matige solvabiliteit. Moeten we 

ons zorgen maken?

Als gevolg van de corona crisis heeft het opstellen van de jaarstukken en 

de accountants controle behoorlijke vertraging opgelopen bij Waterbos 

Bergambacht BV. Hierover is de Gemeente schriftelijk geïnformeerd en 

is contact geweest tussen Optiesport en Gemeente. Inmiddels zijn de 

jaarstukken gereed en wordt de laatste hand gelegd aan de jaarlijkse 

afrekening. Toegezegd is dat de Gemeente eind week 42 de definitieve 

stukken ontvangt. Vooralsnog zijn er geen signalen om hieraan te 

twijfelen of om ons zorgen te maken.  

38 109 Veiligheid christenUn

ie

Wat is de oorzaak van het verschil van 301k in de mutaties reserves bij 

veiligheid tusssen 2020 en 2021?

Het verschil is de incidentele onttrekking van het project Skaeve Huse 

wat vanuit de jaarrekening 2019 is doorgeschoven naar 2020 en het 

bedrag voor Bestuurlijke Ondersteuningsteam Ondermijning (BOT) wat is 

overgeheveld van 2019 naar 2020. Dit besluit heeft uw raad genomen op 

10 december 2019 bij het vaststellen van overheveling budgetten van 

2019 naar 2020.

39 Corona 2e Tranche PK

In de toelichting compensatiepakket corona misssen wij de 

compensatie voor zwembaden en sportverenigingen (buurt- en 

dorpshuizen worden wel gecompenseerd).

Het compensatiepakket corona dat onderdeel van de septembercirculaire 

2020 is gaat over de compensatie die via het gemeentefonds loopt. 

Compensatie voor zwembaden en sportverenigingen lopen niet via het 

gemeentefonds, maar via andere regelingen.

40 7 PK De inflatiecorrectie wordt in de bijdrage niet toegekend aan de 

gemeenschappelijke regelingen. Geldt dat ook voor de gemeente?

Deze bewering is niet juist. De begrotingen 2021 van de 

gemeenschappelijke regelingen (GR'en) zijn door uw raad behandeld op 

26 mei jl. Aan de hand van deze begrotingen zijn ook de bijdragen aan 

(GR'en) aangepast en in onze begroting verwerkt. Dit is inclusief de door 

GR'en gehanteerde inflatiecorrectie.

41 14 Bestuur en ondersteuning PK

Kan een overzicht vanaf 2018 worden gespresenteerd over het 

kernenbezoek door het college?

Er zijn na 2018 geen georganiseerde ‘kernenbezoeken’ geweest door het 

college. Dit neemt niet weg dat afzonderlijke collegeleden de diverse 

kernen uiteraard wel hebben aangedaan voor allerhande bezoeken en 

projecten.

Het strekt ons inziens te ver om al deze bezoeken in een overzicht aan te 

bieden.

42 62 PK Relatief verzuim per 1.000 leerlingen is met 29 aanzienlijk hoger dan 

gemiddeld in Nerland met 23. Wat is hiervan de oorzaak en op welke 

wijze wordt dit terug gedrongen?

De pro-actieve aanpak van Bureau Leerlingzaken is erop gericht dat 

scholen vroegtijdig contact opnemen met betrokken leerplichtambtenaar. 

Scholen worden in deze aanpak nadrukkelijk ook gevraagd om elk 

verzuim actief te melden. Vervolgens wordt elke melding onderzocht en 

opgepakt. Het is dus de vraag of het hoger aantal meldingen per 1000 

leerlingen dan het landelijk gemiddelde een gevolg is van verzuim dat 

vaker voorkomt of het gevolg van een pro-actieve aanpak die leidt tot 

een hoger aantal geregistreerde meldingen van verzuim.

43 64 PK

Clienten met een maatwerkarrangement Wmo. Waar moeten wij 

aandenken?

Onder maatwerkarrangement Wmo wordt in dit geval bedoeld: de vorm 

van specialistische ondersteuning binnen het kader van de Wmo. Denk 

aan huishoudelijke hulp, hulpmiddel (oa. rolstoel, traplift, tillift), 

dagbesteding, beschermd wonen etc.)

44 68 Afvalstoffenheffing PK In de Kadernota werd nog gesproken van 1 miljoen negatief. Is de 

voorgestelde tariefsverhoging toereikend om dat bedrag te dekken?

Dit was niet in de Kadernota. In de jaarrekening 2019 was er sprake van 

een fors negatief resultaat. Met de begroting 2020 is al een verhoging 

van het tarief doorgevoerd waarmee een aantal kostenverhogingen 

gedekt zijn. 

45 69 Lijkbezorgingsrechten PK De tarieven worden met 12,8% eenmalig verhoogd om de 

kostendekkendheid te verhogen. Komt deze verhoging per 2022 te 

vervallen? Is de kostendekkendheid inclusief verhoging 60,99%? Wat 

betekend dat voor de kostendekkendheid?

De tarieven worden extra verhoogd met 12,8%. Bij de begroting 2019 is 

besloten om de tarieven trapsgewijs te laten toenemen (A18-39). In 2021 

nemen de tarieven daarom al toe met 5,5%. De verhoging is wel 

structureel en vervalt dus niet in 2022. De kostendekkendheid komt incl. 

verhoging uit op ca 61%. Zonder de verhoging zou dit ca. 56 % zijn.

46 70 Leges PK Hoe hoog was in 2020 de kostendekkendheid van de leges voor het 

verstrekken van de  omgevi gsvergunningen? Waarom de bedragen 

2020 niet vermeld? Dat geld ook voor de Havengelden. Dat biedt meer 

info.

De kostendekkendheid omgevingsvergunning was 82,81% in 2020. Bij 

de havens was deze begroot op 35,55%. De begroting bevat vooral 

informatie over de periode die voor ons ligt maar deze suggestie nemen 

we mee voor de begroting 2022 als de behoefte er is. 

47 78 Weerstandsvermogen en 

risicobeheersing

PK Steinsedijk wordt door de gemeente overgenomen van het 

Hoogheemraadschap mits een bijdrage van 8,4 miljoen wordt betaald 

voor onderhoud. Moet de raad hierop nog een besluit nemen op een 

apart raadsvoorstel? Waarom wordt dit risicovol ptoject aangegaan?

De beheeroverdracht heeft in principe al plaatsgevonden door een 

wijziging van de Waterwet. Aangezien er geen sprake is van een 

gemeentelijk besluit dat genomen moet worden heeft de gemeenteraad 

hierin geen rol. Op het moment dat duidelijk is welke compensatie wordt 

toegekend zal de raad worden geinformeerd en zal via de kadernota een 

uitvoeringskrediet worden aangevraagd. Uitvoering van het project is 

nodig om het dijklichaam te stabiliseren en te voorzien van een nieuwe 

funderings- en asfaltconstructie.

48 113 Nieuw beleid PK Doorontwikkelen Djuma. Wat is dat? Het zaaksysteem annex klantcontactsysteem

49 Oplegnotitie Kaders 2021     PK In hoeverre zijn de dekkingsvoorstellen onder 6.1 en 6.2 in de begroting 

verwerkt? 

Deze zijn allemaal op 1 post na verwerkt in de begroting. Deze ene post 

betreft de begeleiding van statushouders. Deze is niet verwerkt omdat de 

hieraan gekoppelde dekkingsmogelijkheid bij 6.3 niet door de raad is 

overgenomen.

Voor een overzicht van alle verwerkte dekkingsmogelijkheden verwijzen 

we u naar model 10 op pagina 128 van de begroting.

50 45 Sociaal Domein PvdA Wat is de reden dat voor "630, Inkomensregelingen": vanaf 2021 de 

lasten 403.000 euro minder bedragen dan in 2020, terwijl er zich een 

trend voordoet dat meer mensen in aanmerking (zullen) komen voor 

minimaregelingen door de gevolgen van Corona?

Er is geen sprake van een verlaging van het budget voor 

Minimaregelingen. Jaarlijks worden bij het opstellen van de begroting de 

toerekening van de salariskosten aan de verschillende taakvelden 

geactualiseerd. De verschuiving bij 630 Inkomensregelingen is het 

gevolg van een verschuiving in de salariskosten binnen het Sociaal 

Domein.

51 45 Sociaal Domein PvdA Corona kan nog lang aanblijven en minima te zwaar financieel 

belasten. Hoeveel zou het kosten om alle minima tot 130% van de 

bijstandsnorm te voorzien met totaal twee herwasbare mondkapjes en 

daarnaast een tube handgel per maand (per post bezorgen)? Is er 

ruimte in het huidige budget om dit te betalen?

Vanwege het belang hiervan hebben wij op 19 oktober jl. besloten om 

mondkapjes en handgel ter beschikking te stellen. Om de totale 

doelgroep te kunnen voorzien schatten wij in dat ca. € 12.000 nodig is. 



52 50 Volksgezondheid en Milieu PvdA Los van het "opstellen van een beleidsnota opwekken duurzame 

energie", "Vaststellen RES 1.0" en "Uitvoering Energietransitie". Welke 

concrete maatregelen die daadwerkelijk meer duurzame energie 

opwekken zal het college in 2021 nemen? 

Voor grootschalige opwekking moeten we eerst het RES traject 

doorlopen alvorens we hier concrete stappen kunnen zetten. Voor 

kleinschalige opwekking ondernemen we de volgende acties:

- Na een korte onderbreking ivm corona, is het project zonnepanelen op 

bedrijfsdaken weer opgepakt

- We gaan door met de collectieve inkoopacties via het duurzaam 

bouwloket.

- We maken een start met de inzet van energiecoaches.

- We gaan door met de monitoring van zonnepanelen op daken 

(informatie volgt)

53 50 Volksgezondheid en Milieu PvdA Er wordt niet gesproken over aanleggen van zonnepanelen of iets 

dergelijks. Bij het vaststellen van een document wek je niet meteen 

energie op. Klopt het dat de ambitie (0,02 PJ t.o.v. 2018) die het 

college in haar SMART-doel heeft geformuleerd, louter berust op 

duurzame energieopwekking van particulieren? Zo niet, op welke wijze 

gaat het college dan die duurzame energie opwekken?

Binnenkort sturen we informatie over de opwekking door zonnepanelen 

op daken. Hieruit blijkt dat we in 2020 de doelstelling van 0,02 PJ = 0,01 

TWh al bijna hebben gehaald. Deze doelstelling berust niet alleen op 

duurzame energieopwekking van particulieren, maar ook door de 

opwekking op grote (bedrijfs)daken. Dit neemt niet weg dat de opwekking 

op daken verder gestimuleerd moet worden. Zie daarvoor ook het 

antwoord op vraag 52.

54 50 Volksgezondheid en Milieu PvdA Eén van uw ER-doelen is "Minder CO2 uitstoot". Bomen nemen CO2 

op. Hoeveel bomen (netto) in de Krimpenerwaard is het college van 

plan om in 2021 toe te voegen? 

Er zijn geen aantallen vastgesteld hoeveel bomen er in 2021 worden 

toegevoegd. Wel is er een project in voorbereiding waarin we de 

mogelijkheid tot een nieuw aan te planten bos in de Krimpenerwaard 

onderzoeken. Daarnaast wordt bij elke reconstructie gekeken waar we 

bomen kunnen toevoegen.

55 56 Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke 

vernieuwing

PvdA Hoeveel sociale huurwoningen en koopwoningen tot 200K 

(starterswoning alleenstaande) ambieert het college om in 2021 te 

realiseren?

Het college doet onderzoek welke mogelijkheden flexwonen biedt voor 

startende een- en tweepersoonshuishoudens en als dat een mogelijkheid 

is, of realisatie op korte termijn mogelijk is. Gesprekken hierover met 

woningcorporatie QuaWonen vinden plaats. Daarnaast worden in de 

2021 nieuwbouw sociale huurwoningen opgeleverd. 

56 56 Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke 

vernieuwing

PvdA Hoeveel sociale huurwoningen en koopwoningen tot 250K 

(starterswoning tweepersoonshuishouden) ambieert het college om in 

2021 te realiseren?

Het college doet onderzoek welke mogelijkheden flexwonen biedt voor 

startende een- en tweepersoonshuishoudens en als dat een mogelijkheid 

is, of realisatie op korte termijn mogelijk is. Gesprekken hierover met 

woningcorporatie QuaWonen vinden plaats. Daarnaast worden in de 

2021 nieuwbouw sociale huurwoningen opgeleverd. 

57 56 Volkshuisvesting, ruimtelijke 

ordening en stedelijke 

vernieuwing

PvdA Hoeveel sociale huurwoningen worden er na verwachting in 2021 uit de 

verhuur genomen en of afgebroken?

Voor de vervangende nieuwbouw voor woningen van GroenWonen Vlist 

aan de Rembrandtlaan / Frans Halsstraat (38 woningen) worden mogelijk 

in 2021 al woningen onttrokken. Het plan voor (vervangende) nieuwbouw 

bevat 48 nieuwe sociale huurwoningen: per saldo 10 woningen meer. 

58 38 Sport, Cultuur en Recreatie VVD In de begroting van 2021 staat een bedrag van €174.000 (550) voor 

Cultureel Erfgoed.Hoe en waarvoor is dat bedrag samengesteld en is 

dat inclusief de €50.000 die bij motie in 2020 voor Erfgoed is toegekend 

maar nog niet is uitgegeven.

De € 174.000,- betreffen diverse inkomsten uit subsidies en bijdragen 

voor projecten voor oa de Begijnenbrug, Stadsmaquette Schoonhoven, 

Schans Krimpen aan de Lek, Schanspolder Ouderkerk aan den IJssel en 

de brug voor de Veerpoort

59 44 Sociaal Domein VVD Het percentage statushouders dat 2 jaar in de krimpenerwaard woont 

en minimaal een 4 scoort op de Zelfredzaamheid matrixis  niet 

gestegen. Het blijft 76 %. Hoe komt dit terwijl er wel een financiele 

inspanning van de gemeente is geweest 

De groep statushouders is geen "vaste" groep, er is sprake van jaarlijkse 

instroom en uitstroom waardoor de samenselling van de groep wisselend 

is. Zowel landelijk als lokaal beeld laat zien dat ongeveer 25% van de 

doelgroep ondanks de aanpak nog niet zefstandig hun weg kunnen 

vinden en extra ondersteuning nodig hebben.

60 76 Weerstandsvermogen en 

risico's

VVD De Gemeente neemt het onderhoud van de Steinsedijk over van het 

HH Rijnland. Het risco wat de gemeente loopt is €112.000 per jaar 

mochten de onderhandelingen niet lukken. Dit risico is toch financieel 

veel groter? Het herstel kost € 8.4 miljoen.Maar dan komt het 

onderhoud de komende tientallen jaren ook nog bij. Moet de inzet bij de 

onderhandelingen, die nog moeten starten? niet veel hoger zijn?

Zie hiervoor ook de beantwoording vraag 15 en 47. Het dagelijks 

wegonderhoud van de Steinsedijk lag al bij de gemeente. Vanwege de 

slechte gesteldheid van de weg en de onderliggende fundering in relatie 

tot de door de gemeente te waarborgen veiligheid is dit momenteel een 

jaarlijkse kostenpost. Na het beoogde stabiliseren van het dijklichaam en 

de wegreconstructie zullen de onderhoudskosten voor de Steinsedijk 

aanzienlijk dalen.


